
PROTOKÓŁ NR 11/25 Z POSIEDZENIA KOMISJI DS. EDUKACJI, 

KULTURY, PROMOCJI I SPORTU W DNIU 22 KWIETNIA 2025 ROKU 

Przewodniczący Komisji Michał Sporoń na podstawie listy obecności 

(załącznik nr 1) stwierdził prawomocność obrad – obecnych 4 radnych. 

Po czym przystąpił do realizacji następującego porządku obrad: 

1) opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu: 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

Stypendium Powiatu Tarnogórskiego (druk nr 34/2025), 

2) sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Tarnogórskiego za 2024 rok, 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, 

4) sprawy bieżące. 

Ad 1) 

Ewa Lukosz naczelnik Wydziału Zarządzania Jednostkami Oświatowymi 

(KNZ) przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Regulaminu przyznawania Stypendium Powiatu Tarnogórskiego. 

Radny Jarosław Wroński zapytał czy zrobiono symulację ile osób 

otrzymałoby stypendia po uchwaleniu zmian. 

Anna Kubica Wicestarosta Tarnogórski powiedziała, że w zeszłym roku 

69 uczniów dostało stypendia z tym, że to nie było całe grono, które 

mogłoby się zakwalifikować do otrzymania stypendium. Tych uczniów byłoby 

o wiele więcej. Gdyby brać pod uwagę osoby, które mają określoną średnią 

5,4 oraz są laureatami lub finalistami olimpiad to są to 73 osoby. Czyli i tak 

więcej niż w zeszłym roku zostało przyznanych stypendiów. To może 

wynikać z tego, że nie wszyscy uczniowie o tym wiedzieli i nie złożyli 

wniosków. Natomiast zostawiając dotychczasowe kryteria to grupa 

stypendystów mogłaby być o wiele większa. 

Przybyła radna Monika Dolnicka-Celary – 5 radnych obecnych. 
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Przewodniczący Komisji zapytał czy jest określona pula środków 

finansowych na stypendia. 

Wicestarosta Tarnogórski powiedziała, że w budżecie jest przeznaczona 

kwota na ten cel w wysokości 75 000 zł. Tak dla porównania, w zeszłym 

roku wydatkowano 103 500 zł. Sądzi, że kwota 75 000 zł będzie 

niewystarczająca aby wszystkim, którzy będą spełniać te kryteria, wypłacić 

stypendia. 

Przewodniczący Komisji zapytał czy w zeszłym roku były jakieś odwołania, 

bo ktoś nie dostał stypendium. 

Naczelnik KNZ poinformowała, że każdy kto złoży wniosek o stypendium 

i będzie spełniał warunki formalne otrzyma stypendium. 

Radna Monika Dolnicka-Celary zapytała jak wcześniej, przed zeszłoroczną 

zmianą, przebiegało przyznawanie stypendiów. 

Naczelnik KNZ przedstawiła dane za ostatnie lata: w roku szkolnym 

2023/2024 złożono 107 wniosków, 6 odrzucono, przyznano 27 stypendiów; 

2022/2023 złożono 119 wniosków, 4 odrzucono, przyznano 24 stypendia; 

2021/2022 złożono 141 wniosków, 8 odrzucono, przyznano 34 stypendia; 

2020/2021 złożono 141 wniosków, 3 odrzucono, przyznano 27 stypendiów. 

Dodała, że w poprzednich latach ustalone były inne kryteria, Komisja 

decydowała komu przyzna stypendium, a komu nie, w ramach określonych 

środków finansowych. 

Anna Paździor inspektor KNZ powiedziała, że w poprzedniej uchwale 

dotyczącej przyznawania stypendiów był zapis, że stypendia są 

przyznawane do wysokości środków zabezpieczonych w budżecie. W nowej 

uchwale nie można było takich zapisów wprowadzać. Nikomu, kto spełnia 

kryteria nie można odmówić przyznania stypendium. 

Przewodniczący Komisji zapytał czy uczniowie ostatnich klas także mogą 

składać wnioski za ten ostatni rok szkolny. 
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Anna Paździor odpowiedziała, że wniosek jest składany na dzień 1 września i 

w tym dniu wnioskodawca musi być uczniem. Uczeń ostatniej klasy może 

złożyć wniosek za dokonania z poprzedniego roku szkolnego. 

Naczelnik KNZ dodała, że są jeszcze Tarnogórskie Powiatowe Inicjatywy 

Edukacyjne i tutaj najlepszy maturzysta i najlepsza osoba, która zdała 

egzamin zawodowy też otrzymuje stypendium po zakończeniu nauki 

w szkole. 

Przewodniczący Komisji poprosił o wyrażenie opinii do ww. projektu 

uchwały. 

Wyniki głosowania: obecnych – 5, „za” – 5, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” 

– 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Ad 2) 

Mariusz Dzwonkowski Skarbnik Powiatu przedstawił sprawozdanie 

z wykonania budżetu Powiatu Tarnogórskiego za 2024 rok wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Radny Jarosław Wroński zapytał o spór sądowy dotyczący warsztatów 

szkolnych. 

Skarbnik Powiatu wraz z Wicestarostą szczegółowo omówili powyższe 

zagadnienie. 

Radna Monika Dolnicka-Celary powiedziała, że wyż uczniów ze szkół 

podstawowych przechodzi teraz do szkół ponadpodstawowych. Uczniów 

będzie sporo, więc sytuacja finansowa oświaty będzie dobra, inwestycje 

w szkołach zachęcą dzieci do uczęszczania do szkół naszego powiatu. Dobra 

sytuacja finansowa w szkolnictwie jest także zasługą dyrektorów szkół i 

trzeba się pochylić nad tym, aby dodatki funkcyjne dla dyrektorów wzrosły. 

Przewodniczący Komisji zapytał o pozyskiwanie środków przez Centrum 

Kultury Śląskiej (CKŚ). Czy można otoczyć jednostkę pieczą, aby wesprzeć 
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ją w tym zakresie? Podkreślił, że jednostka ma mały budżet i zapytał czy 

można wspomóc ją w pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Potrzebne jest 

m.in. odnowienie fasady pałacu. 

Wicestarosta Tarnogórski powiedziała, że Powiat również składał wnioski 

do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Nie otrzymano środków, 

a wnioskowano o elewację i o dokończenie remontów w pozostałych 

częściach pałacu. Środki otrzymały tylko i wyłącznie obiekty sakralne. 

Planowany jest konkurs z funduszy europejskich w dziedzinie kultury i 

turystyki, więc zostaną złożone wnioski dla CKŚ i „Centrum 

Wielokulturowości”. Powiat może pomóc CKŚ napisać wniosek, czy go 

sprawdzić. Dodała, że do tej pory nie wnikała w to. Dyrektor sama 

występuje z wnioskami w ramach miękkich projektów i już środki z jakiegoś 

grantu udało się pozyskać. Następnie wskazała, że pracownicy Starostwa 

Powiatowego cały czas piszą i składają wnioski. Trwa realizacja projektu 

„Akcja Transformacja” i trwają intensywne zakupy do szkół w zakresie 

wyposażenia pracowni oraz kursy certyfikowane dla uczniów. Otrzymała 

informację, że I i II liceum Ogólnokształcące otrzymają kwotę około 

500 000 zł na zajęcia dodatkowe oraz doposażenie pracowni. Pozyskano 

także środki na odnawialne źródła energii dla 3 szkół. Podpisano umowę dla 

zadania pn. „Budowa laboratoriów budownictwa przyszłości – budowa 

warsztatów szkolnych przy Zespole Szkół Budowlano-Architektonicznych 

w Tarnowskich Górach”. Złożono wniosek do projektu „Mobilni zawodowcy”, 

czyli prawo jazdy dla uczniów, uprawnienia na koparko-ładowarkę, kurs 

operatora suwnicy i wózka widłowego. Na koniec wspomniała, że trwa 

konkurs na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół Technicznych i 

Ogólnokształcących. Oferty można składać do 5 maja. 

Przewodniczący Komisji zapytał czy umowa dotycząca emisji obligacji jest 

już podpisana. 

Skarbnik Powiatu powiedział, że podmiot został już wyłoniony. Szpital nie 

złożył jeszcze całego zapotrzebowania w jednym „rzucie” w kwocie 
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17 mln zł. Umowa w sprawie pożyczki dla szpitala jest już podpisana. 

2 transze tej pożyczki już zostały przekazane. Natomiast umowa na emisję 

obligacji będzie podpisywana w drugiej połowie maja. Sama emisja odbędzie 

się w okolicach września. Dodał, że zmiana ustawy o dochodach wpłynęła 

na inny sposób przekazywania środków. Powiat wcześniej zaliczkowo 

otrzymuje środki finansowe. Przynajmniej do listopada to będzie wszystko 

„ładnie wyglądać”. A w grudniu jak nie dostaniemy w ogóle na nic pieniędzy, 

to się to wszystko „troszeczkę sypnie”. 

Przewodniczący Komisji poprosił o wyrażenie opinii do ww. sprawozdania. 

Wyniki głosowania: obecnych – 5, „za” – 5, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” 

– 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Ad 3) 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie protokół nr 10/25 

z posiedzenia Komisji w dniu 18 marca 2025 roku. 

Wyniki głosowania: obecnych – 5, „za” – 5, „przeciw” – 0, wstrzymujących 

się” – 0, nie głosowało – 0. Protokół został przyjęty. 

Ad 4) 

Radna Monika Dolnicka-Celary poruszyła temat obowiązków jakie muszą 

wypełniać dyrektorzy szkół oraz wskazała, że należy podwyższyć im dodatek 

funkcyjny. Zwróciła uwagę, że może być problem z pozyskiwaniem nowych 

dyrektorów szkół. 

Porządek posiedzenia Komisji został wyczerpany. Na tym zakończono 

posiedzenie Komisji. 

Przewodniczący Komisji ds. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 

(-) Michał Sporoń 
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